
 

14 millioner kroner 
til å starte arbeidet 
med kompensasjon 
for oljepionerene 

 
 
Regjeringen har i revidert nasjonalbudsjett 
foreslått å sette av 14 millioner kroner for 
å etablere en særskilt 
kompensasjonsordning for oljepionerene. 
SAFE, sammen med NITO og Lederne, 
ønsker at arbeidet med utformingen av 
ordningen må forankres i rettferdighet og 
åpenhet. 
 
Lederne, NITO og SAFE har sammen sendt en 
fellesuttalelse til Arbeids- 
og inkluderingsdepartementet og Stortingets 
arbeids- og sosialkomité, der de understreker 
behovet for en mer rettferdig og inkluderende 
kompensasjonsordning for oljepionerene enn 
det flertallet i kommisjonen bak NOU 
2022:19 anbefalte. 
 
Les fellesuttalelsen fra SAFE, Lederne og NITO 
 
Yrkeshygieniker i SAFE, Halvor Erikstein, har 
gjennom lang tid vært en pådriver for at 
oljepionerene, de som bygget grunnmuren i 

norsk oljeindustri under svært krevende og 
helsefarlige forhold, skal få den erkjennelsen 
og kompensasjonen de fortjener. 
 
Erikstein og SAFE har ikke bare løftet fram 
enkeltskjebner, men jobbet strategisk og faglig 
for at myndighetene ikke skal kunne overse 
realitetene: Eksponering for farlige stoffer, 
manglende vern og langvarige helseskader er 
ikke historiske tilfeldigheter, men konkrete 
konsekvenser av arbeid som ble utført i en tid 
med svakt regelverk og begrenset kunnskap.  
 
I den videre prosessen er det viktig å: 
 

• Sikre bred representasjon fra 
fagorganisasjonene. 

• Støtte seg på faglig kompetanse 
gjennom en tverrfaglig ekspertgruppe. 

• Bruke NOU 2022:19 utgangspunkt, 
men ikke som fasit. 

• Prioritere modell 4. 
 
 
Modell 4, som Erikstein har fremmet i 
kommisjonen, åpner for å strekke pionertiden 
helt fram til 1995, samt for en ordning som 
inkluderer alle yrkene om bord på 
rigg/plattform. Ingen som har jobbet offshore 
bør i utgangspunktet utelukkes fra 
kompensasjonsordningen.  
 
– Det er lagt ned et viktig arbeid i 
kommisjonen, men dessverre har prosessen 
dratt ut i tid etter at utvalget leverte sin 
rapport. At SAFE, NITO og Lederne nå står 
samlet bak modell 4, er positivt. Det vil legge 
grunnlaget for et rettferdig oppgjør som 
omfatter hele pionertiden, sier forbundsleder 
Raymond Midtgård. 
 
Det må også etableres et hurtigspor for dem 
som er alvorlig syke, mener SAFE. For SAFE 
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handler dette ikke bare om penger, det 
handler om rettferdighet og verdighet. 
 

Økt fokus på sårbarheter og 
bekymring for svekket beredskap 
 

 
 
13.–15. mai gikk Beredskapskonferansen av 
stabelen, og SAFE var godt representert. Et av 
hovedtemaene som kom tydelig frem, var 
behovet for økt fokus på sårbarheter i 
sikkerhetsarbeidet.   
 
Konferansen, arrangert av blant 
annet Kystverket og Offshore Norge, samlet 
sentrale aktører innen sikkerhet og 
beredskap. Debatten den 13. mai trakk opp 
hovedlinjene for konferansen, med spørsmål 
om hvilke trusler og risikoer vi står overfor, og 
hvordan sårbarheter skal håndteres. 
 

 
 
– Vi kan ikke lenger kun fokusere på positiv 
utvikling, og trender på overordnet nivå, vi må 
også fokusere på sårbarheter som må 
håndteres. Det er der vi må sette inn 

ressursene våre, mener HMS-sekretær Irene 
Dahle.  
 
Gjennom innlegg og uformelle samtaler ble det 
uttrykt bekymring for at beredskapen svekkes 
samtidig som trusselnivået øker. 
 
– Ofte kan slike uformelle samtaler gi oss 
viktig informasjon, og nyttige råd for hvordan 
vi kan ta tak i reelle problemstillinger vi 
jobber med, sier forbundssekretær Mats 
Thune.  
 
Idar Martin Herland, forbundssekretær i SAFE, 
uttrykker bekymring for det han beskriver 
som en svekkelse av beredskapen. 
 
– Om uhellet skulle være ute, enten i form av 
sykdom eller hendelser, står apparatet klart til 
å berge medlemmene våre? 
 
Han peker på at samtidig som trusselnivået 
øker, fortsetter effektiviseringsprosessene 
med mål om å kutte kostnader, noe som kan 
gå på bekostning av sikkerheten. 
 
Les alle våre saker på safe.no eller skann QR-
koden.  

 
Med vennlig hilsen SAFE  

     @safe.fagforbund 
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